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Leenwoorden uit het Frans en het Engels

leenwoorden uit het Frans leenwoorden uit het Engels
ee wordt geschreven als é, ai of er vaak woorden met y
oo wordt geschreven als au of eau a wordt gelezen als ee
oe wordt geschreven als ou ee wordt gelezen als ie
ch wordt gelezen als sj c wordt gelezen als k
c wordt gelezen als k

Leenwoorden zijn woorden om te onthouden.

Wat is jouw afkomst?

■ Uit welke taal wordt het woord geleend?
■ Schrijf de woorden in het goede vak.

souvenir – interview – barbecue – portefeuille – cocktail – garage – computer – 
printer – bureau – toilet – shampoo – jeans – cadeau – journalist 
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Veelgebruikte afkortingen om te onthouden

afkortingen met een punt 
z.s.m. zo spoedig mogelijk o.l.v. onder leiding van 
a.u.b.  alstublieft i.p.v. in plaats van
a.s. aanstaande z.o.z. zie ommezijde
o.a. onder andere t.g.v. ten gevolge van
e.k. eerstkomend o.m. onder meer
m.b.t. met betrekking tot d.w.z. dat wil zeggen
bv. bijvoorbeeld a.d.h.v. aan de hand van

afkortingen letter voor letter uitgesproken maateenheden
BV bekende Vlaming g gram
tv televisie kg kilogram
EHBO eerste hulp bij ongevallen m meter
pc personal computer km kilometer
gps global positioning system l liter

Kort kan ook

■■ Kleur de afkorting en de betekenis die bij elkaar horen in dezelfde kleur.

Zo gaat het sneller

■■ Schrijf het korter.
■■ Noteer de woorden als afkorting.
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Het voltooid deelwoord

• is een werkwoord in de zin dat geen persoonsvorm is;
Voorbeeld: Ik heb gezwommen.

• komt meestal samen met het werkwoord hebben of zijn voor;
• begint vaak met ver-, be- of ge-;
• schrijf je volgens de gebruikelijke spellingregels;
•  schrijf je met een trema bij werkwoorden waarvan de eerste letter een e, i of u (als u 

uitgesproken) is.
Voorbeelden: geïllustreerd, beëindigd, geüpload

Het voltooid deelwoord gebruiken als bijvoeglijk naamwoord
•  Het voltooid deelwoord zegt dan iets meer over het zelfstandig naamwoord waar het bij 

staat.
• Soms is de schrijfwijze dezelfde, soms voeg je een e toe.

Voorbeelden:
Het schaap is geschoren. Het geschoren schaap.
Het boek is geïllustreerd. Het geïllustreerde boek.

Op de eerste plaats

■ Kleur de eerste letter van elke infinitief.
■ Vul daarna het voltooid deelwoord in.

interesseren Ik ben .

eren De burgemeester werd  door de inwoners.

opereren Mijn opa werd .

antwoorden Hij heeft foutief .

ergeren Vader heeft zich in het verkeer .

illustreren Het artikel werd mooi .

interviewen De zanger wordt door de reporter .

arriveren De spreker is eindelijk .
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Woorden met een trema

• meervouden van woorden op ee of ie
Voorbeelden:

 feeën, knieën

• voltooide deelwoorden van werkwoorden die beginnen met e, i of u (als u uitgesproken)
Voorbeelden:

 beëindigd, geïllustreerd, geüpload

• om een verkeerde uitspraak te voorkomen
Voorbeelden:

 hygiëne, reliëf, patiënt, quotiënt

Mooi kopiëren

■■ Bekijk elk woord nauwkeurig.
■■ Dek het woord af.
■■ Schrijf het woord op.
■■ Kijk het woord na.

ruïne  reünie 

quotiënt  skiën 

poëzie  maïs 

hygiëne  patiënt 

egoïst  oriënteren 

oriëntatie  België 

Italië  officiële 

financiële  neuriën 
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